

### Referat fra formandsmøde den 18. september i Galten

**Mødt:** Ole Poulsen, Frithjof Lønø, Charlotte Frost, Lars Sønderholm, Erik Ravn, Hanne Lauridsen, Jørgen Weinkouff, Bo Rasmussen, Anita Majgaard, Susanne Nielsen, Dan Hansen.

**Afbud:** Morsø afdeling

#### Dagsorden:

1. Valg af ordstyrer
2. Godkendelse af referat af 12. juni 2003.
3. Evaluering af udtagelseskonkurrencerne.
4. Evaluering af dommerrepetitionskursus.
5. Konkurrenceudvalg.
6. Facitliste.
7. Evaluering af instruktørkursus.
8. Julefrokost.
9. Økonomi
10. Næste møde, planlægningsmøde.
11. Sektionsmøder.
12. Eventuelt.

#### Ad 1.

Jørgen Weinkouff foreslået og valgt.

#### Ad 2.

Vedtaget at før referater lægges på hjemmesiden, gives en indsigelsesfrist på en uge fra udsendelsesdato. Referatet i øvrigt godkendt uden bemærkninger.

#### Ad 3.

Forsamlingen tog til efterretning, at konkurrencerne gav underskud. Få deltagere, men med normale udgifter til dommere og figuranter, gør det ikke muligt at undgå røde tal.

#### Ad 4.

Enighed om at det var et godt repetitionskursus.

En længere debat nåede rundt om:

- konklusionerne fra mødet
- arealers beskaffenhed og det vanskelige ved at finde ens arealer over hele landet
- retten til at afvise hundeførere, såfremt beskrevet areal ikke benyttes
- sporgenstandes placering (havde tilsyneladende ikke været ens over hele landet)

Der blev ikke draget nogen egentlige konklusioner. Divergerende meninger i forsamlingen.

#### Ad 5.

Der er udsigt til en del formandsskifter i lokalafdelingerne i området. Lars Sønderholm foreslog at der derfor blev nedsat et udvalg til hjælp og koordinering af konkurrencer. Udvalget kunne også afholde et kursus i konkurrenceafvikling. Enighed i forsamlingen om at nedsætte et udvalg, forslag til medlemmer medbringes til næste møde. Bo Rasmussen erklærede sig villig til at deltage i udvalget, men erindrede i øvrigt om, at der i retningslinjerne for drift af lokalafdelinger kunne hentes meget hjælp til afvikling af konkurrencer.

#### Ad 6.

Facitlisten skal, efter forsamlingens mening, kun indeholde helt konkrete og officielle fradrag for programfejl. Hovedbestyrelsen tilskrives om område 2's ønske om en facitliste. Desuden bringes emnet op på sektionsmøderne. Forsamlingen er indstillet på om nødvendigt, at fremsende et forslag til repræsentantskabet. Der bør være endelig afklaring, og helst en færdig facitliste, inden dommerseminaret i marts næste år.

#### Ad 7.

Instruktør 1 kurset gav et overskud på kr. 837,15. Forplejning- og kørselsudgifter var ikke blevet så store som forventet. Desværre var der to deltagere der ikke bestod og dette gav anledning til nogen debat vedrørende formuleringen af kriterierne for at bestå. Hensigten med formuleringen er, at en lokalafdeling kan afstå fra at benytte en instruktør der har bestået. Enighed om at formuleringen ændres så dette ikke kan misforstås.

For eftertiden vil det tilstræbes at kursister der ikke består, får mulighed for at komme til fornyet prøve i forbindelse med efterfølgende kursus<sup>1</sup>. Dette vil naturligvis også gælde for de to der ikke bestod kurset denne sommer.

### **Ad 8.**

Et arrangement med overnatning vil kunne gøres for kr. 4200,- mere end den sædvanlige udgift. Enighed om at hver lokalafdeling giver et tilskud (kr.500,-) til at dække dette. Anita arbejder videre med arrangementet der afholdes i weekenden 10. og 11. januar 2004.

### **Ad 9.**

Forsamlingen kunne konstatere at området har en sund og god økonomi.

### **Ad 10.**

Planlægningsmøde for næste års aktiviteter afholdes 20. november kl. 19.00 i Viborg.

### **Ad 11.**

Ole Poulsen har valgt ikke at modtage genvalg til posten i arbejdsudvalget for sektion 2. Som nyt medlem foreslår område 2 Bo Rasmussen.

### **Ad 12.**

Lars Sønderholm tilsender den eksisterende dommer/figurantliste til formændene. Lars ønsker at få besked om eventuelle fejl, så listen kan blive rettet.

Debat omkring det hårde arbejde med at fremskaffe dommere og figuranter til stævnerne. En tidligere forsøgt løsning med forhåndstilmelding af dommere og figuranter tages måske op igen. Dette overvejes til næste møde.

Elitehundestævne, opsummering på tilmeldinger blev foretaget.

I forbindelse med efterårets unghundestævne vil det tillades at nykårede hunde kan tilmeldes indtil senest en uge før stævnet. Der forventes et deltagerantal på 15 – 22.

Erik Ravn ønskede at overslag over deltagerantallet til natøvelsen. Årets opgaver gennemgås af Jørgen Weinkouff og muligvis Knud Kristensen. Bo Rasmussen sørger for indkøb af pokaler.

Problemerne vedrørende den tidligere formand i Herning er nu løst.

De danske deltagere ved NM placerede sig som nr. 3 – 4 – og 7.

Der er tilmeldt 10 hold (20 hundeførere) til bystævnet for unghunde.

Forsamlingen modtog med sorg meddelelsen om Kristian Byrialsens død.

*Referent*

*Søren B. Sørensen*

---

<sup>1</sup> Praktisk (kursus)bedømmelse finder normalt ikke sted på første kursusdag, hvorfor det vil være mest hensigtsmæssigt at prøven foregår anden eller tredje kursusdag.